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Žádost
(…)
 Vážení politici ČR,

obrací se na Vás důchodci z neziskové organizace spolku Zlaté sluníčko,
podpořit finančně náš projekt dětských pískovišť, který má chránit zdraví našich nejmenších 
dětí. Když žádáme instituce o podporu, tak nás odkazují na jiné instituce, nebo a většinou 
neodpoví vůbec, což je v rozporu se zákonem. Proto jsme se my důchodci rozhodli před 
volbami uspořádat celostátní sbírku na náš jedinečný projekt, abychom zjistili, jak to s námi 
politici myslíte. U nás důchodců jsou naše děti priorita, děti jsou nejen budoucnost, ale i 
současnost národa.

Vytvořili jsme tabulky, kdy každá Vámi darovaná částka kterou vložíte do projektu, budeme 
každého informovat kam jsme ji investovali.
Nechceme od Vás sliby, ale činy a proto žádáme každého politika o finanční pomoc, kterou si 
může odečíst z daní.

Nemáme žádnou kancelář, nebereme žádné odměny, proto všechny finanční dary budou 
investovány do dětských hřišť
Službu dětem vnímáme jako jednu z našich priorit. Chceme vybudovat hřiště, aby děti kolem 
nás měly možnost vyrůstat v prostředí, které pro ně bude po všech stránkách inspirující a také 
bude toto hřiště upraveno s herními prvky i pro postižené děti.
Chceme tímto dětským hřištěm ukázat, jak by měla být bezpečná všechna hřiště pro nejmenší 
děti a tím jako vzorek pro další výstavbu všech těchto hřišť.

PRÁVA DĚTÍ NA PÍSKOVIŠTÍCH 
Přístup i pro tělesně postižené

Právo dětí na hru je dokonce v článku 31 úmluvy o právech dítěte vydané OSN a podepsanou 
více než 190 zeměmi.ČR je přijala a zveřejnila ve sbírce zákonů pod č. 104/1991 Sb. Při 
rekonstrukci a výstavbě zejména nových hřišť by se tedy nemělo zapomínat ani na postižené 
děti, kterým je potřeba dát možnost co nejvíce se zapojit do normálního života.Důležitá jsou 
zejména integrovaná dětská hřiště, kde mají možnost postižené děti buď samy nebo v 
kolektivu zdravých dětí zapojit se do hraní.
Jak by měla vypadat dětská hřiště?
Lákavá, veselá, hravá, příjemná, rozmanitá, bezpečná, měla by být prostředím pro formování 
dětského těla i duše, pro navazování prvních sociálních kontaktů, pro vytváření si pořadí 
hodnot a vztahu ke svému okolí. Chceme upozornit, že pískoviště patří k velmi rizikovým 
hrací prvkem Předmětem našeho příspěvku není detailní popis nároků jednotlivých věkových 
kategorií na herní prvky, zásady jejich zakládání a instalace apod. Musíme upozornit, kdy na 
základě letošních průzkumů veřejných dětských hřišť, nejsou v souladu s hygienickými 
normami ČR a EU. 



Provozovatel venkovní hrací plochy určené pro hry dětí je povinen zajistit, aby písek užívaný 
ke hrám dětí v pískovištích nebyl mikrobiálně, chemicky a parazitárně znečištěn nad 
hygienické limity upravené prováděcím právním předpisem. Podmínky provozu takové hrací 
plochy s pískovištěm, režim údržby a způsob zajištění stanovených hygienických limitů 
upraví provozovatel v provozním řádu.

Věříme, když my důchodci přispíváme na tento projekt z našich malých důchodů, tak i Vy 
můžete přispět částkou z Vašich platů. Nechceme, aby jste psali, že financujete za Váš kraj a 
tudíž už nemáte, odpovězte ano-ne , zdraví dětí mě zajímá či nezajímá.
Toto pískoviště se bude budovat ve všech krajích, peníze na renovaci hřišť jsou z fondu EU.

Zákon č.106/1999 Sb. o svobodném přístupu k informacím
Stanovuje Ministerstvu vnitra povinnost poskytnout fyzickým i právnickým osobám na žádost
informace vztahující se k jeho působnosti. Informací se pro účely tohoto zákona rozumí 
jakýkoliv obsah nebo jeho část v jakékoliv podobě, zaznamenaná na jakémkoliv nosiči, 
zejména obsah písemného záznamu na listině, záznamu uloženého v elektronické podobě 
nebo záznamu zvukového, obrazového nebo audiovizuálního.
Právo na informace také upravuje Listina základních práv a svobod , a to ve dvojí podobě. 
Základní politické právo - právo na informace v čl. 17:
- odst. 1: Svoboda projevu a právo na informace jsou zaručeny.

Altánek pískoviště který jsme zaplatili z našich úspor ( 120 000,- Kč) už stojí v Brně na ulici 
Palackého třída 126 v Brně v zahradě KC Semilaso a je velmi prohlížen občany a maminky 
chválen, abychom mohli tento projekt dokončit chybí nám peníze na jeho dokončení.

Na toto celé bezpečné hřiště bude udělen certifikát a tím můžou české firmy pískoviště 
vyrábět pro celou EU.

Jelikož jsme nezisková organizace, nemáme žádné zkušenosti s dotacemi, nemáme kancelář 
ani nebereme žádné odměny, chceme všechny dotace vložit do prostředků pro děti.

Jelikož můžeme přijímat finanční dary a tyto si pak dárce může odečíst z daní, nenašli jsme 
nikoho, kdo by nám něco přispěl. Koho požádáme o dar, ten nám napíše, že už věnuje finance
jiným spolkům. Jsou to samé zvučné jména, ale my nemáme nikoho známého, který by nám 
pomohl. 

Ani vláda, ministerstva, politici i ostatní instituce nám ani neodpověděli, což je v rozporu se 
zákonem. Můžeme Vás ujistit že jsme tuto naši žádost rozeslali na všechny strany od 
prezidenta, premiéra ministry, politiky, města obce, ale neúspěšně, nikdo nám ani 
neodpověděl. Provozovatelé těchto pískovišť, když nám napíší že mají vše kontrolováno 
Hygienickými stanicemi, tudíž mají vše v pořádku. I méně chápavý člověk pochopí, že to tak 
nemůže být, prostě to hází jeden na druhého. Když byl Hlavní hygienik pan Vít, přikázal tyto 
venkovní pískoviště zakrývat plachtami, což se dělo jen krátce, když napršelo. udělal se lavor 
a voda se z něj těžko dala vylít nehledě tomu, se tyto plachty ukradli.

Nejmenší děti je prostě nezajímají!!!

 Takové neziskovky dostávají peníze od státu miliony a tak s nimi zacházejí velmi nehorázně.

https://cs.wikipedia.org/wiki/Z%C3%A1kon_o_svobodn%C3%A9m_p%C5%99%C3%ADstupu_k_informac%C3%ADm
http://www.praha21.cz/informace/listina-zakladnich-prav-a-svobod


Člověk v tísni dostal bezva projekt a to pomoc pro Moldavsko. Co nás bude tahle sranda
stát? Tak za tohle dostanou 13 500 000 Kč.

 regionální ředitelka za 300 300 Kč
 ředitelka mise za 678 900 Kč
 asistent za 418 200 Kč
 náklady na dopravu 734 150 Kč
 náklady přímo v Moldavsku 572 000 Kč na kanceláře, papír, sponky, net, PC 

atd…
 náklady na studijní cesty 708 000 Kč a více
 náklady na konference a workshopy 235 000 Kč
 náklady na metodické příručky 78 000 Kč
 náklady na studijní a networkingovou cestu vyjdou na 451 000 Kč
 náklady na sedmidenní studijní návštěva Gruzie 315 000 Kč

Tohle se podniká pro sociálně slabé, ale nějak mne mate skutečnost, že ti, co mají mít soucit a 
pochopení si nechávají tak královsky zaplatit. Tak to moje hlava nebere. Zvědavého člověka 
pochopitelně zajímá, co jim za tohle zůstane za nehty. No, je to fakt vejvar všech vejvarů a 
člověku se opravdu zajídá, když má platit tyhle přísavky z našich daní.

Jen ať lidí vědí kde a jak se točí peníze v Neziskovkách.

Neziskovky jsou jen koryta pro ty, co na to mají žaludek. Když chce někdo pomáhat, měl by 
to dělat dobře a levně. Ne za statisícové odměny, to je hluboce nemorální. Nic k tomu 
nepomohou ani výzvy hvězdiček typu Gaislerová, že každý si máme vybrat neziskovky a 
každý měsíc posílat peníze. Ano, máme si pomáhat, ale jen tehdy když se jedná o naše děti, o 
lidi sociálně slabé, nemocné atd. Navíc by si měli uvědomit, že ne každý má z čeho pomáhat.
Kdybychom byli neziskovka, která se stará o muslimy, tak by nám stát dal miliony jak tomu v
dnešní době je normální.

Když se podíváme na profil ředitele „Agentury pro sociální začleňování“ pana M. Šimáčka, 
pak se nás musí zmocnit smutek. Podle jeho vlastních slov se tento od pohledu asi 40. ti letý 
muž celý život věnuje „začleňování“. Nejprve prý překládal pro imigranty v Anglii, pak 
„začleňoval“ ve zpravodajské agentuře „člověk v tísni“ a teď je ředitelem agentury, která má 
dokonce slovo začleňování v názvu.

Pan Šimáčkovi jistě prospěje, když se konečně zařadí do normálního života běžných 
pracujících. Třeba pocit, že děláte něco skutečně užitečného a nejste parazit na práci ostatních,
je velmi hřejivý, ale sám na to asi v začleňovací agentuře nepřijde….tak mu v tom pomozme 
a odstřihněme je od našich peněz. Pojďme do otevřeného střetu s touhle novou politickou 
třídou různých neziskovkářů, EU byrokratů, politicky korektních novinářů a jiných parazitů. 
Naše děti a naše země si to zaslouží!

Soudný člověk si z výše uvedeného udělá obrázek sám, co asi vedlo pana Šimáčka k jeho 
„životní začleňovací pouti“. Ten samý soudný člověk si také položí otázku, zda skutečně ke 
svému životu potřebuje onu agenturu a jí podobné „parazitující neziskovky“ na jeho práci a 
životě. Zda to potřebuje naše země? Odpověď je NE. Proto je na čase se jich na trvalo zbavit. 
Bez těchto požíračů našich daní a otravovatelů naších životů bude v naší zemi mnohem lépe. 
Budeme moci snížit daně, nikdo nás nebude terorizovat multukulti nesmysly.



Snaha mít příjemné a bezproblémové zaměstnání? Plat 72 tisíc měsíčně je za „práci“ v de 
facto neziskovce velmi luxusní. Jak se asi poměřuje výsledek práce pana Šimáčka, že mohl 
dostat odměnu 173 000 Kč? Podle toho, kolik utratil z našich daní? Nebo kolik „začlenil“ 
Romů? Vždyť platy v oblastech, kde tato povedená „agentura“ působí jsou hluboko pod 
průměrnou mzdou a často pouze kolem 10 tisíc měsíčně. Jak se asi na tuhle novinku bude 
tvářit etnicky bílá rodina na Frýdlantsku, nebo v Ostravě? Kde jí každý den ztrpčují život 
nepracující romové na dávkách podporovaní právě onou „začleňovací“ agenturou? Kde se oba
rodiče musí každý den ohánět, aby platili polovinu svého platu na daně, které spotřebují pro 
sebe tihle páni Šimáčkové a jemu podobní?

Je skutečně politování hodné, že jako dospělý člověk nikdy nepoznal skutečnou práci. Práci, 
kde musí člověk nabízet služby, nebo zboží o které je mezi lidmi skutečný zájem. Bojovat s 
konkurencí, či mít odpovědnost za podřízené a jejich mzdy. Prostě pracovat v soukromém 
sektoru jako většina normálních Čechů. Nic takového se tomuto pánovi evidentně v životě 
nepřihodilo… V souvislosti s tím se ke mě dostala informace, potvrzená jeho současným 
zaměstnavatelem (Úřad vlády CR) o jeho loňském platu za ředitelování této „agentuře“. Ten 
činil přesně 872 236 kč hrubého, tedy 72 686 měsíčně. Z toho odměny byly 173 000 Kč. To 
není rozhodně málo, navíc z daní normálně pracujících Čechů. 

Pan Babiš řekl, že 50 milionů z čerpání jeho dotací rozdá na různé projekty a když bude málo 
tak přidá ze svého. Pan Babiš nám poslal mailem svůj mail- ab@e-babis.cz s tím ať mu 
napíšeme, což jsme udělali, ale odpověď jsme nedostali. Také já sám při podpisování jeho 
knihy v Brně jsem ho na tento projekt upozornil a on mu dal ten stejný mail s tím ať mu 
napíšeme a opět jsme nedostali odpověď. Nevíme, co si máme myslet i když si pan Babiš ve 
svých novinách napsal, že chlap má být rovný a nelhat.

Osobně jsme kontaktovali jeho poslankyni paní Malou, osobně i mailem mala@ano 
budelip.cz, která má i v programu pomoci projektům a ta nám přislíbila pomoc. Když jsme ji 
osobně požádali, aby předala náš dopis premiérovi, se stalo to, že i ona s námi přestala 
komunikovat. 

Jde o zdraví našich nejmenších dětí a tímto je musíme chránit, je to naše povinnost, když 
politici nemají zájem toto podpořit.

Náš projekt dětských pískovišť, dle přísných hygienických norem EU a ČR má chránit zdraví 
našich děti, to nejcennější co máme. To, že tento projekt je velice dobrý nám požehnal 
kardinál a arcibiskup český Mons. Dominik Duka a arcibiskup moravsko-slezský Mons. Jan 
Graubner (viz. přiložen níže), biskup litoměřický Mons. Jan Baxant, biskup brněnský Mons. 
Vojtěch Cikrle.

Situování hřišť, jejich koncepce i výběr herních prvků jsou dány věkovou kategorií dětí, pro 
které jsou určeny. Pro všechny však platí, že musí splňovat bezpečnostní normy a podle 
možností uspokojovat nároky dětí na hrací aktivity. 

Na základě povinnosti dne 1.4.2004 nabyla účinnost vyhláška č. 135/2004 Sb., kterou se 
stanoví hygienické požadavky na limity písku v pískovištích venkovních hracích ploch. 
Požadavky na hygienické limity mikrobiálního, chemického a parazitního znečištění písku 
užívaného ke hrám dětí ve venkovních pískovištích, jsou upraveny v příloze č. 10. této 
vyhlášky. V těchto pískovištích se nacházejí použité injekční jehle od narkomanů, výkaly od 
zvířat (obsahují roupy, škrkavku, tasemnici, atd.), také atmosférický spad, který obsahuje 



těžké kovy (dioxiny, rtuť, atd.), které se v organismech dětí nevstřebávají, ale usazují. Písek a 
hříbky tyto nebezpečné látky absorbují, s chodníků a silnic se tento spad smyje, ale v 
pískovištích se hromadí. Děti si také při hře protírají prsty očka a tím si způsobují bolestivé 
záněty očí. V dnešní době velmi nebezpečný virus H5N1, který je přenosný také ptačím 
trusem. Podotýkám, že ani jedno pískoviště v ČR není v souladu s hygienickými normami jak 
v EU, tak ČR. 

Pískoviště, prolézačky, skluzavky musí být vyrobeny ze zdravotně nezávadných materiálů a 
splňovat bezpečností normy s ohledem na věk dětí, aby nedocházelo k úrazům např. ostré 
hrany, nebo pádu. Z mikrobiální kontaminace hrozí riziko především zažívacích obtíží, a to 
vzhledem k výskytu střevních baktérii a parazitů z výkalu zvířat. případě škrkavek může dojít 
k postižení jater, plic, případně oka, dokonce až do fáze oslepnutí.

Mají si děti kde hrát ?Ještě před několika lety sedávaly maminky v parku u pískoviště, na 
kterém si jejich děti mohly bezstarostně hrát. Je dnešní situace stejná? Pořád jde o 
bezstarostnou hru, nebo se začínáte více bát zdraví svých ratolestí? 

Jak by mělo vypadat dětské pískoviště ?

Prostudovali jste si někdy normu dětských pískovišť? Ne? Nestačili byste se divit, jak se tato 
norma liší od skutečnosti. 

Písek by správně neměl být nijak znečištěn a měl by dosahovat určitých hygienických limitů 
EU. Tyto parametry lze docílit pouze zakrýváním pískovišť a to takovým způsobem, aby k 
písku mohl proudit vzduch a tento se nezapařil. Kdyby se na ně skutečně dbalo do důsledku, 
nemuseli bychom mít žádné obavy a malé děti by se klidně dál mohly věnovat své oblíbené 
hře na pískovišti.

Všichni ale víme, že většina těchto ploch pro děti zkrátka nevypadá tak, jak by měla. Proč 
tomu tak je? Přiznejme si jednu věc, jak tvrdí provozovatelé, není žádný výrobek, který by 
toto splňoval.

Co na pískovištích ohrožuje zdraví dítěte?

Jistě jste slyšeli už různé příběhy, jak se dítě na pískovišti zranilo o injekční jehlu. Šel vám z 
toho mráz po zádech? Je vám zle při představě, že by se to mohlo stát i vaší ratolesti? 
Vyvstávají vám před očima všechny možné nákazy, od žloutenky až po virus HIV? Dětičky 
při hře na pískovišti mohou také chytnout nějakého toho parazita, nakazit se škrkavkou, 
svrabem, různými infekcemi, toxoplazmózou...

Jedna nevinná hra na pískovišti a může vás, respektive vaše dítě, čekat pěkná polízanice! Je 
sice smutné, že pískoviště určené dětem mezi tato riziková místa patří, ale tímto našim 
projektem se tato situace obrátí k lepšímu. Existuje nějaká prevence? Jak lze minimalizovat 
riziko? Opravdu je jediným řešením je přikrývání pískovišť a to takovým způsobem, aby se 
nikdo mimo hrací plochu nedostal.

V rámci našeho projektu jsme zaregistrovali vynález pískoviště u Úřadu průmyslového 
vlastnictví v Praze. Jeho realizací se zajistí zabránění všech nežádoucích elementů vhozených 
do pískovišť a současně se minimalizuje znečištění atmosférickým spadem. Podstatou 
vynálezu je pískoviště s poklopem, který se pohybuje po kolejnicích vedoucí pod podlahu 



altánku, který tvoří se samotným pískovištěm jeden celek. Jednotlivá pískoviště, poklop, jsou 
vyrobeny z dřevěných profilů potažené plasty, čímž splňují přísné normy EU. Manipulace s 
poklopem je jednoduchá, jelikož nejde o náročnou konstrukci i co se týče jeho hmotnosti. Je 
zabezpečeno tak, aby manipulace s poklopem nezpůsobila žádné poranění a mohli s ním 
manipulovat i rodiče, kteří by po odchodu mohli sami toto pískoviště uzamknout. Altánek je 
konstruován tak, aby celý mini-komplex plnil funkci společenskou a to posezení rodičů s 
dětmi při hrách. Všechna pískoviště tak mohou být přes noc i v nepřízni počasí uzamknuta a 
nemůže tím docházet k jejímu znečištění. 

Ročně je ohroženo na zdraví 400 000 dětí, což je číslo velice alarmující ! Je povinností náš 
všech občanů chránit zdraví našich nejmenších dětí.

Naše občanské sdružení je zaregistrováno Krajským soudem v Brně, oddíl L, vložka 17219 
Právní forma: Spolek

Registrace byla provedena 5.2.2013. Den zápisu 1.1.2014. Název spolek ZLATÉ SLUNÍČKO
IČO 013 90 554

Číslo účtu: 2001056638/2010

mail. zlate.slunicko.detem@seznam.cz

S pozdravem
(…)

Odpověď
(…)

Vážený pane předsedo,

Poslanecká sněmovna obdržela dne 31. srpna 2020 elektronickou poštou Váš podnět,
jehož  prostřednictvím  se  obracíte  na  členy  Poslanecké  sněmovny  se  žádostí  o  finanční
podporu pro projekt bezpečných dětských pískovišť, realizovaných Vámi vedeným spolkem
ZLATÉ SLUNÍČKO z. s., IČO 01390554, Veveří 476/39, Brno. 

V souladu  s Příkazem  č.  4/2010  vedoucího  Kanceláře  Poslanecké  sněmovny,
v platném znění, je k vyřízení Vašeho podnětu příslušná Kancelář Poslanecké sněmovny, resp.
její samostatné oddělení styku s veřejností. 

K Vašemu podnětu bychom nejprve rádi vysvětlili, že i když v jeho obsahu odkazujete
na zákon č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů,
nejedná  se  o  žádost  v režimu  uvedeného  zákona.  V úvodu  svého  podnětu  uvádíte,  že  se
obracíte na „politiky“, což v případě Poslanecké sněmovny znamená poslankyně a poslance,
kteří  jsou  jejími  členy. Tyto  osoby však nejsou povinnými subjekty  ve  smyslu  zákona o
svobodném přístupu k informacím, který ve svém § 2 odst. 1 výslovně stanoví, že povinnými
subjekty, které mají povinnost poskytovat informace vztahující se k jejich působnosti,  jsou
státní orgány, územní samosprávné celky a jejich orgány a veřejné instituce. 

Mimoto Váš podnět  směřuje k získání  konkrétní  finanční  podpory pro Váš projekt
bezpečných  pískovišť,  což  ovšem  nepatří  do  působnosti  zákonodárného  sboru,  a  ani
Poslanecká  sněmovna  samotná,  ani  Kancelář  Poslanecké  sněmovny  coby  její  servisní
organizace  nedisponují  oprávněním  poskytovat  jakoukoli  finanční  podporu  z veřejných
prostředků, s nimiž hospodaří. Pokud by konkrétní poslankyně či poslanec k takovému kroku
chtěli přistoupit, tak je to možné pouze na základě jejich osobního uvážení a individuálního



rozhodnutí a výhradně ve vztahu k jejich vlastním finančním zdrojům, což však není možno
nárokovat prostřednictvím zákona o svobodném přístupu k informacím.

Váš podnět jsme tedy prostřednictvím poslaneckých klubů postoupili na vědomí všem
poslankyním a poslancům, nicméně přesto Vám doporučujeme vstoupit v osobní jednání např.
s poslanci  či  zastupiteli  přímo  ve  Vašem  volebním  obvodu,  kteří  jistě  nejlépe  posoudí
konkrétní přínosy Vašeho projektu. 

S pozdravem 
(…)


